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Bestyrelsesmøde i Fredericia Spildevand og Energi A/S (FRSE) 

Dato: 09. maj kl. 17.00. 

Sted: Røde Banke 16, 7000 Fredericia 

Fra bestyrelsen:  

Bestyrelsesformand Christian Bro, Næstformand Turan Savas, Cecilie R. Schultz, Nanna Nørholm, 

Bettina Madsen, Bruno S. Berndsen og Kristian Philipsen. 

Fraværende: Kenny Bruun Olsen, Carl Johan Sørensen 

Fra ledelsen: 

Direktør Peter Daugbjerg Jensen, driftsleder Annemarie Gotfredsen, afdelingsleder Liselotte 

Haugaard Jensen samt økonomiansvarlig Tina Boisen. 

Ordinær generalforsamling afholdes som indskudt. 

Dagsorden: 

1. Formandens beretning 

2. Godkendelse af referat 

3. Selskabets drift 

4. Punkter 

I. Valg af revisor 

II. Endeligt regnskab 2022 

III. KPI 1. kvartal 2023 

IV. Power-to-X 
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Ad 1. – Formandens beretning 

Christian Bro orienterer, herunder underskrives forretningsorden  

Referat: 

Ny ejerstrategi er på vej. 

 

Ad 2 – Godkendelse af referat 

Bilag 1, Referat fra seneste møde. 

 

Referat: 

Godkendt. 

Ad 3 – Selskabets drift 

Ledelsens beretning 

Administration 

Retssagen mellem Milton Huse og FRSE er i sin spæde opstart. FRSE har frist til d. 5. maj, hvor 

svarskrift skal indleveres til Retten i Kolding. 

Samarbejdet med Solteq omkring langtidsplanlægning inkl. 20-årige investeringsplaner er 

opstartet, med henblik på at have en opdateret langtidsplan til afsæt for budget 2024. 

Udkast til seniorpolitik har været til første behandling i SU, hvor det blev positivt modtaget. 

Drøftelser omkring revision af Vandsektorloven er genoptaget. Vi deltager i møde der afholdes hos 

DANVA primo maj, hvor forsyningerne orienteres om status og kan komme med indspark. 

Arbejdsmiljø 

Der er igangsat en proces for at undersøge muligheden for ombygning af det eksisterende 

værksted, som er blevet for småt til at huse de forskellige arbejder og medarbejdere. 

Det er nedsat en arbejdsgruppe til at kigge på herreomklædningsfaciliteterne. Pladsen i de 

eksisterende rum er for lille, og der skal findes en langsigtet løsning. 

 

Renseanlæg 

Renseanlægget har fortsat en stabil drift. Krav overholdes på det rensede spildevand, der ledes ud 

i Lillebælt. Årsprøven for slam i 2022 er overholdt for tungmetaller samt for de 4 miljøfarlige 

stoffer (LAS, NPE, PAH og DEHP).  

Renseanlægget drives fortsat med kun 3 procestanke i drift. Dette fungerer fint. Der er fortsat 

fokus på optimering af en lattergasstyring.  
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Der planlægges kortlægning af evt. metanudslip med efterfølgende fokus på udarbejdelse af 

handlingsplan for nedbringelse af metanudslip til det niveau fastsat efter gældende lovgivning. 

Der er fortsat aktivitet på følgende projekter på renseanlægget: 

• Udskiftning af motorblokken på gasmotor. 

• Renovering af mellempumpestation. 

• Der skal i år udskiftes en eller to indløbssnekker.  

• Inspektion af de to biogasreaktorer (biogasanlægget) og muligvis foretages udskiftning af 

mindre anlægsdele, når produktionen er midlertidigt lukket ned i den forbindelse. 

Ledningsnet 

Der er slået en procesoperatørstilling og en elektrikerelevstilling op til ansættelse snarest muligt. 

Vi er ved at færdiggøre renoveringen af pumpestationerne på Taulov Gl. rens. Eneste udestående 

er udskiftning af hovedtavlen, som afventer etablering af ny trykledning. Den ene af 

trykledningerne fra Taulov Gl. rens skal udskiftes pga. af brud. Ledningen er lappet og i drift indtil 

ny ledning er etableret. 

Udbud på ny slamsuger er afsluttet. Forventet levering sidst på året. 

Der har været afholdt fælles udbud med Fredericia Kommune på Nørrebrogade. Vi deltager 

sammen med Fredericia Kommune i borgermøde. Derudover er vi stadig synlige i bybilledet i 

Vesterdalsvej og Riddergade samt ved flere forskellige mindre strømpeforingsprojekter. Der er 

fortsat højaktivitet på erhvervs- og boligbyggemodninger. 

Data til benchmarking er indberettet. 

 

Indstilling 

Direktionen indstiller, at punktet tages til efterretning, og at punktet offentliggøres i det åbne 

referat på hjemmesiden. 

 

Referat: 

Taget til efterretning. 

 

Ad 4 Punkter 

I. Valg af revisor 

På generalforsamlingen er punkt vedr. valg af revisor. 
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Referat: 

Beierholm blev valgt som revisor. 

II. Endeligt regnskab 2022 

Indstilling: 

Det endelige revisorgodkendte årsregnskab foreligger. 
Direktøren indstiller, at regnskabet godkendes. 
  

Referat: 

Gennemgang af materialet ved revisor Kristen Bertelsen. 

Revisor havde ikke nogen bemærkninger til regnskabet. 

Regnskabet er godkendt i foreliggende form. 

 

III. KPI 1. kvartal 2023 

Alle KPI er overholdt. 

 

Indstilling: 

Direktionen indstiller, at orienteringen tages til efterretning. 

Referat: 

Taget til efterretning. 

 

 

IV. Power-to-X 

Power-to-X (PtX) er en proces, hvor man omdanner elektricitet til fx brændstof. Det kunne være 

strøm fra vindmøller og solceller til grøn brint (hydrogen) via elektrolyse, som anvendes til at 

fremstille gasser eller konverteres til flydende brændsler. Viderekonverteringen til flydende 

brændsler kan ske med kvælstof fra luften for at producere ammoniak eller med CO2 for at 

producere brændstoffer som metanol.  

Processen kræver store mængder vand, og udfordringer med tilgængeligheden til vandet har 

været underbelyst indtil for nyligt. 

Gennem vandpartnerskabet mellem Fredericia Kommune, TREFOR Vand, ADP og FRSE A/S 

afdækkes, hvordan vandforsyningen til industri generelt, og PtX specifikt, kan fremtidssikres i 
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Fredericia Kommune gennem forskellige vandkvaliteter fx forurenet grundvand, overfladevand og 

spildevand. 

Indstilling: 

Direktionen indstiller, at punktet tages til efterretning. 

Referat: 

Taget til efterretning. 

 

 

 

 


